
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-09/2011 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 8. 11. 2011 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Baláš, Čechovská, Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Kaplan, 
Kohlíková, Panská, Pokorná, Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora: Hradečná, Harbichová, Matouš 
Omluveni: Moravec (s), Severýn (s),Šorm (s), Vokoun (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Suss, Miler, Fořter 
 

1. Návrh změny programu zasedání (předsedkyně AS FTVS) – Předsedkyně senátu 

Kohlíková navrhla zařadit do programu jednání bod „Doplnění vědecké rady o čtyři 

členy“, které bylo podáno po termínu přípravy programu, nicméně se jedná o velmi 

důležitou záležitost pro celou fakultu. Hlasování (15-0-0) 

Usnesení: Bod „Doplnění vědecké rady o čtyři členy“ byl do programu zařazen. 

2. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS): přednesla upravený návrh 

programu zasedání. Hlasování (15-0-0) 

Usnesení: Program zasedání byl schválen. 

3. Projednání a schválení zápisu z AS z řádného zasedání ze dne 11.10.2011– Kohlíková. 

Z pléna byla vznesena připomínka, že je v záhlaví špatně uvedené datum zasedání. 

Tajemník AS FTVS Zahálka slíbil opravu. Senátor Hojka navrhl mírnou formulační 

úpravu v textu tak, aby věta dávala smysl. Svůj návrh zašle tajemníkovi a ten ji zapracuje 

do textu. Hlasování (15-0-0). 

Usnesení: Zápis ze zasedání 11.10.2011 byl schválen 

4. Vystoupení pana děkana, člena vedení: 

Hovořil o těchto bodech: 



- Pan děkan informoval o zprávách ze zasedání kolegia rektora v minulém měsíci. Pan 

děkan souhlasil se zařazením naší fakulty mezi přírodovědné a lékařské fakulty UK. 

S tím souvisí i financování vědeckého výkonu fakulty v dalším období. Pan rektor 

prodiskutoval a předložil děkanům fakult návrhy „Programů vědeckých oborů na UK“. 

Dále pan rektor informoval o úspěšném schválení projektu BIOCEV v Bruselu, který 

bude financován Evropskou unií. Informoval o projektech „Excelence“, kde byl ve hře 

i projekt FTVS UK (prof. Waic), ale bohužel nebyl nakonec úspěšný. Celá UK uspěla 

v rámci všech fakult pouze ve třech projektech (Evangelická fakulta, MATFYZ, 

Farmaceutická fakulta HK). Mezi společenskovědními centry nebyl úspěšný žádný 

podaný návrh z UK. V rámci úspěšnosti byla nejúspěšnější Akademie věd ČR. 

- Fakultou byl podán projekt UNCE. Byl vrácen k úpravě a doplnění z formálního 

hlediska, ekonomická stránka projektu byla v pořádku. Nyní se čeká do prosince na 

rozhodnutí. 

- Projekty PRVOUK. Děkan zaslal jednotlivým sekcím návrhy pro programy. Projekt 

může podat vedení fakulty s Vědeckou radou nebo členové akademické obce. Nejde o 

řešení konkrétního problému, ale řešení vědního oboru. Na fakultě jsou dva vědní 

obory: kinantropologie a biomechanika. Nejde zde o studijní obory (TVS, fyzioterapie, 

management). Financování projektů PROVOUK je odvozeno z finančních prostředků 

započítaných v RIV. V rámci UK se jedná cca o 700 mil Kč. V rámci fakulty a jejího 

zařazení v přírodovědných oborech by se jednalo o cca 3,8 mil. Kč. Projekty PRVOUK 

souvisí s Výzkumnými záměry, které ještě dva roky poběží a na které mají projekty 

PRVOUK navazovat. 

- Na základě čerpání rozpočetu FTVS UK po třech čtvrtletích mohou být nárokovány 

odměny s ohledem na výkonnost i v rámci kateder. 



- Byla provedena změna v termínech výplat odměn z grantů a projektů. Místo stávajících 

čtyř termínů byl zahrnut i termín v listopadu. 

5. Stav přípravy voleb do AS UK (předsedkyně senátu Kohlíková, předseda Legislativní 

komise Kaplan). Do termínu 7.11.2011 byl registrován jeden kandidát do AS UK z řad 

zaměstnanců. Po konzultaci s předsedou Hlavní volební komise UK (Dr. Suchardou) byl 

termín v souladu s Volebním řádem UK prodloužen do 8.11.2011 do 10 hod. Tím byla 

splněna podmínka odstupu mezi vyhlášením kandidátů a termínem voleb. Do AS UK z řad 

zaměstnanců jsou dva kandidáti (Flemr, Zahálka), z řad studentů čtyři kandidáti (Holický, 

Gryc, Žiška, Hruška) 

- Kohlíková otevřela diskuzi ohledně praktické přípravy a provedení voleb. Zkontrolovala 

zveřejnění podkladů na nástěnce a webu fakulty. Za zaměstnaneckou část připraví volební 

lístky senátor Horčic, za studentskou část senátor Jindra. Předsedkyně Kohlíková 

upozornila, že všichni studenti PDS kteří mají zároveň i úvazek na fakultě se musí 

rozhodnout, ve které komoře budou hlasovat, neboť lze pouze v jedné. Tajemník AS 

FTVS informoval o nutnosti písemného vyjádření všech těchto studentů ještě před volbou. 

Předseda dílčí volební komise Horčic připravil spolu s osobním oddělením fakulty 

seznamy pracovníků a studentů. Všechny podklady připraví a předá dílčí volební komisi. 

Pan děkan upozornil na potřebu přenosu informací vzhledem k volbám směrem 

k akademické obci, kdy u mnoha lidí není patrný význam Akademického senátu. 

Senátorka Pokorná položila dotaz, od jakého úvazku lze hlasovat? Odpověď předsedy dílčí 

volební komise Horčice byla, že se jedná o jakýkoliv úvazek podložený pracovní 

smlouvou. Dále uvedl, že volební právo mají i pracovnice a pracovníci na mateřské 

dovolené. Osobně zkontroluje a doplní uvedené osoby v seznamech. 

 



6. Akce „Léto dětí“. (proděkan pro rozvoj Kovář). Pan proděkan informoval, že před rokem 

se podal grant na MČ Praha 6 s cílem podpořit spolupráci, umožnit dětem strávit čas se 

sportem a realizovat jakýsi návrat k letním kempům. Původně plánované dotace byla 75 

tis. Kč. Byl plánován i příspěvek fakulty. Smlouva mezi fakultou a MČ byla podepsána až 

v dubnu s příspěvkem 15 tis. Kč. Informace o spuštění akce přišla pozdě a výše příspěvku 

byla nízká. V květnu byla spuštěna propagace na Praze 6 formou plakátů. Přihlášky byly 

deklarovány na polovinu června a sešlo se 13-17 dětí pro celé období. Následně byly 

termíny redukovány na jeden turnus se snahou přesunout všechny zájemce do jednoho 

termínu. Vlastní realizace akce byla zajišťována studenty, kteří dostali i na léto ubytování. 

Pan proděkan zkonstatoval, že z manažerského hlediska se uvedená akce příliš nevydařila 

a v oblasti marketingu jsou na fakultě stále značné rezervy. Akce obdobného typu nebude 

fakulta v následujícím období již plánovat. V letním období se zvažuje redukce provozu na 

minimum, kdy by kustodi a provozní personál nemuseli být zaměstnáváni na zajištění 

sportovišť. Z úvahu stojí vyčkat do roku 2013-14 na výstavbu nových sportovišť fakulty. 

Senátorka Panská upozornila, že registrovala spokojenost dětí z proběhlé akce a že by byla 

škoda v pořádání podobných akcí nepokračovat. Proděkan Kovář souhlasil, ale upozornil 

na nutnost zaměření se na větší obsazenost, ale v současné době není zcela zvládnutý 

marketing. Senátor Zahálka položil dotaz ohledně počtu zapojený studentů a jejich 

ubytování v rámci kolejí. Proděkan odpověděl, že se jednalo o čtyři studenty a že 

ubytování měli na celé léto. Vedení fakulty zvažuje rozšířit možnost nabídky ubytování 

pro studenty i v letním období a tak efektivněji využít kolejní kapacity i letním období. 

Senátorka Hradečná položila dotaz, jak byli studenti o možnosti účasti v tomto projektu 

osloveni (ona osobně to nijak neregistrovala) a jaké jsou možnosti spojit podobné aktivity 

s povinnými praxemi. Pokud fakulta např. nezvládá marketing, šlo by zapojit studenty 

oboru Management, pro studenty TVS kteří plní sportovní povinnosti a nemohou 

absolvovat pedagogickou praxi by se zde nabízela možnost náhradních termínů mimo 



školní rok. Proděkan Kovář vysvětlil, že pedagogické praxe jsou dlouhodobě plánovány a 

uvedené akce byla rozběhnuta až v dubnu, kdy byly praxe již rozběhnuty. Nicméně se 

objevují jiné možné akce charitativního charakteru, kam by šlo praxe integrovat, ale je 

velmi složité to uvést do souladu s již fungujícími pedagogickými praxemi. Praxe by 

mohly fungovat lépe a pracuje se na zlepšení. Senátor Janák se vrátil k akci „Léto dětí“ a 

upozornil, že lze stavět na situaci, kdy si spokojení uživatelé řeknou pozitivní zkušenosti 

mezi sebou a že by se nemuselo od podobných akcí upouštět. 

7. Doplnění Vědecké rady FTVS UK o čtyři členy. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková 

předložila návrh na složení volební komise ve složení (Pokorná, Jindra, Zahálka). Komise 

si zvolila předsedu (Zahálka). 

Pan děkan vysvětlil potřebu doplnit VR o členy, jelikož v průběhu roku přišla VR 

vzhledem k úmrtí o dva své členy. Dále pan děkan vysvětlil, že navýšení počtu členů VR o 

další dva členy je z hlediska požadovaného kvóra při hlasování výhodnější. Následně pan 

děkan představil všechny navrhované členy: viz příloha „Návrh na doplnění Vědecká rady 

UK FTVS.“ 

Navrhovanými členy jsou:  

prof. MUDr. Jan Pirk, DrSc. – přednosta kardiocentra IKEM 

doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. –Masarykova Univerzita v Brně - děkan FSPS 

Interní členové: 

prof. PhDr. Pavel Slepička, DrSc. – katedra PPD a člen VR UK 

doc. PhDr. Ludmila Fialová, CSc. – katedra PPD  

Hlasování bez titulů (pro-proti): Pirk 16-0, Nykodým 15-1, Fialová 15-1, Slepička 11-5 

Usnesení: AS FTVS schválil doplnění Vědecké rady FTVS UK o čtyři výše jmenované 

členy. 

8. Zpráva o hospodaření FTVS UK za období leden – září 2011 (tajemník FTVS UK Fořter) 

Hospodaření se v uvedeném období vyvíjí pozitivně. Hospodářský výsledek je cca o 4,7 

mil vyšší než ve srovnatelném období loňského roku v úhrnu to představuje 25,5 mil. Kč. 

Doplňková činnost je o 700 tis, Kč vyšší než ve srovnatelném období loňského roku (jedná 

se o 6,5 mil. Kč). Pozitivní výsledek v hlavní činnosti je způsoben především zvýšením 

příspěvku na studenta od UK o 3,5 mil. Kč. Pokud nedojede k dramatickému vychýlení 

hospodářské situace, lze očekávat lepší hospodářský výsledek než v loňském roce. Vedení 

fakulty počítá s možností navýšení odměn pro pracovníky. Pokud se týká čerpání 



mzdových prostředků a NIV na pracovištích fakulty, tak vzhledem k minulé kontrole 

hospodaření došlo k přeúčtování a konkretizaci skutečných výdajů do příslušných položek 

a čerpání prostředků je v souladu s plány. 

9. Doplnění předsednictva AS FTVS UK (zástupce studentské komory AS UK FTVS): 

Studentská komora AS FTVS UK zatím nevybrala žádného kandidáta, který by kandidoval 

na doplnění předsednictva AS FTVS UK. 

10. Různé 

Senátor Zahálka položil dotaz na pana děkana a senátorku Hradečnou, jak dopadlo šetření 

situace studentky, která prostřednictvím senátorky Hradečné předložila interpelaci na 

zasedání 14.6.2011 ohledně znemožnění realizace diplomové práce na pracovišti LSM. 

Pan děkan ve spolupráci se senátorkou Hradečnou nabídnul prošetření vzniklé situace. 

Studentka nechtěla celou věc ani objasnit a ani vysvětlit, dle jejího vyjádření se bála 

následků, které by to pro ni mohlo mít. Záležitost proto nemohla být dále ani prošetřena, a 

ani uzavřena.  

Zapsal: Zahálka        Za AS UK FTVS – předseda doc. MUDr. Eva Kohlíková CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
   Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  PhDr. Karel Kovář PhD., proděkan pro rozvoj 
  členové AS UK FTVS  


